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Tussenrapportage verkenningsjaar  
 
De aanleiding voor het verkenningsjaar 
We werken gezamenlijk aan de realisatie van het Natuurnetwerk Nederland (NNN). Binnen de begrenzing van 
het NNN is nog circa 2.000 hectare grond die een agrarische functie heeft. Thans kunnen agrarische onderne-
mers binnen het NNN subsidie ontvangen voor het uitvoeren van agrarisch natuur- en landschapsbeheer. Deze 
subsidiebeschikkingen lopen af in 2021. Omdat het NNN een duurzame ecologische structuur is, heeft de pro-
vincie in haar Natuurbeheerplan opgenomen dat zij deze terreinen een natuurfunctie wil geven en de subsidie 
voor agrarisch natuurbeheer na 2021 vervolgens wil omzetten in een subsidie voor natuurbeheer. Omdat dit 
gevolgen heeft voor alle betrokken partijen, hebben Provinciale Staten in november 2017 een motie aangeno-
men, waarin zij om een verkenningsjaar vragen. 
 
Werkwijze verkenningsjaar 
In het verkenningsjaar onderzoeken de drie betrokken natuurbeherende organisaties, de vier Noord-Hollandse 
agrarische collectieven en de provincie Noord-Holland hoe biodiversiteitsdoelen en beheerdoelen binnen het 
NNN behaald kunnen worden. De heer mr. F.W.R. Evers treedt op als onafhankelijke procesbegeleider. Onze 
aanpak is gericht op het creëren van een gezamenlijke basis om tot overeenstemming te komen over duurzaam 
natuurbeheer in het NNN, bij voorkeur vast te leggen in een “Actieplan Duurzame realisatie en duurzaam be-
heer van de NNN”. 
 
Wat is inmiddels bereikt? 
We zijn inmiddels vier keer bijeengekomen. Dit waren intensieve en constructieve werkbijeenkomsten, waarin 
we met elkaar hebben gesproken over onze ambities, belangen, successen en knelpunten. Deze sessies waren 
positief, omdat meer onderling begrip is ontstaan. Ook hebben we onze kennis gedeeld, bijvoorbeeld over on-
derwerpen als ‘wat is goed weidevogelbeheer’, ‘welke knelpunten in het beheer komen we tegen’, ‘welke soor-
ten pachtovereenkomsten zijn er’, ‘hoe financieren we het beheer’ en ‘welke instrumenten hebben we voor 
weidevogelbeheer en zijn deze toereikend?’. We gaan hier graag mee door, omdat we elkaar nodig hebben en 
omdat we het belang van weidevogels voorop stellen. We willen deze voor Noord-Holland en Nederland zo 
kenmerkende soorten blijven beschermen.  
 
Wat gaat nog gebeuren? 
De komende weken zullen we een aantal vervolgstappen zetten: 

- we formuleren gezamenlijk wat we goed weidevogelbeheer vinden, zodat we dit als uitgangspunt kun-
nen nemen voor het toekomstig beheer; 

- we organiseren een ‘inspiratiedag’ om dieper in te gaan op samenwerkingsvormen en instrumenten. 
Tijdens deze dag bezoeken we een aantal locaties waar succesvol beheer plaatsvindt en/of waar inno-
vatieve instrumenten in de praktijk worden gebracht. Ook zullen we ervaringen uit andere provincies 
bespreken; 

- we onderzoeken een aantal bestaande en nieuwe instrumenten om weidevogelbeheer te stimuleren 
en kijken of we hier verbetering in kunnen aanbrengen; 

- we selecteren enkele gebieden waar we pilots starten om de samenwerking te intensiveren en nieuwe 
instrumenten uit te proberen. 

Tot slot 
We zetten de schouders eronder! Door middel van intensieve en constructieve bijeenkomsten boeken we voor-
tuitgang. Vervolgacties zijn in voorbereiding. Onze wil om tot gezamenlijke resultaten te komen is er, en voor 
het einde van 2018 willen we klaar zijn. Uiteraard houden we iedereen op de hoogte van de voortgang. 
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